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Geachte heer, mevrouw, 

Hierbij doen wij u toekomen ons antwoord op de door Dhr. Leemhuis van de 
GroenLinlcs fractie gestelde vragen over de fietsveiligheid op de Korreweg. De brief 
van de vragensteller treft u als bijlage aan. 

De Korreweg is een zeer druklce fietsroute. Het is een belangrijke fietsverbinding, en 
wordt aangemerkt als hoofd-fietsroute. Per etmaal op werkdagen zijn er bijna 15.000 
fietsbewegingen. Op de rotonde Korreweg - J.C. Kapteynlaan/Sumatralaan zijn nog 
meer fietsbewegingen, bijna 25.000. 
De aantallen fietsers op de Korreweg zijn de afgelopen jaren constant gebleven. 

Er zijn op de Korreweg in de loop van de jaren verschillende maatregelen getroffen 
om de fietsveiligheid te verbeteren. Door het grote aantal fietsers kan het ook bijna 
niet anders dan dat er soms een gevoel van onveiligheid ontstaat, met name waar de 
Korreweg met andere wegen kruist. Dat gevoel van onveiligheid als gevolg van de 
drukte zorgt er vaak voor dat beter wordt uitgekeken door alle verkeersdeelnemers. Zo 
hebben we op de kruising van de Korreweg met het Boterdiep geconstateerd dat 
ongevallen juist plaatsvinden wanneer dat subjectieve gevoel van onveiligheid niet 
aanwezig is: in de avonduren en de weekenden. We hebben vervolgens maatregelen 
getroffen die passen bij het ongevallenbeeld op deze locatie. In bijlage 4 kunt u meer 
lezen over de verbetermaatregelen die we de afgelopen jaren hebben getroffen om de 
(objectieve en subjectieve) verkeersveiligheid op de Kon-eweg te verbeteren. Het gaat 
dan met name om de aansluiting van de Korreweg op het Boterdiep/Rodeweg, de 
aanpassing van de kruising Korreweg - J.C. Kapteynlaan met een rotonde, en de 
Gerrit Krolbrug. 

SE.4.C 



Bladzijde 2 

Onderwerp Beantwoording vragen GroenLinks ex art.42 RvO 

1. Hoeveel ongelukken zijn er in de afgelopen vijf jaren bij de politie gemeld op de vier 
plekken, te weten de Gerrit Krolbrug, Rotonde Korreweg bij J. C. 
Kapteijnlaan/Borneoplein en waar de Korreweg het Boterdiep kruist en op de Nieuwe 
Ebbingestraat uitkomt? 
In bijlage 2 vindt u nadere gegevens over de ongevallen registratie op deze vier 
lokaties. 

2. De politie maakt in het kader van processen-verbaal analyses van ongevallen. 
Worden de uitkomsten van dergelijke analyses gebruikt voor de verbetering van 
verkeerssituaties? Zijn er uit analyses van de ongelukken op de Korreweg punten naar 
voren gekomen op grond waarvan de verkeerssituatie op de Korreweg zou moeten 
worden? 
De VerkeersOngevallen Analysedienst van de politie (VOA) maakt in het geval van 
ongevallen met zwaar letsel en met dodelijke afloop een analyse van de 
ongevalslocatie. Er vindt tweewekelijks verkeersoverleg plaats met de politie. Tijdens 
deze overleggen worden uiteenlopende verkeerskwesties besproken. Waimeer er op 
grond van de gemaakte analyses aanleiding is om verkeerssituaties te verbeteren wordt 
dat in dit overleg besproken. Daarbij worden ook de bewonersmeldingen meegenomen 
over onveilige verkeerssituaties. Zo zijn de afgelopen jaren op diverse plekken op de 
Korreweg maatregelen genomen om de verkeersveiligheid te verbeteren. Daarbij is de 
politie ook betrokken. 

3. Hoeveel meldingen heeft het loket Beheer en Verkeer ontvangen over de 
verkeerssituatie voor fietsers op de Korreweg? Kan het college inzicht geven over de 
inhoud van die meldingen? 
In bijlage 3 vindt u de aantallen meldingen terug en nadere informatie over de inhoud 
van die meldingen. 

4. Welke maatregelen zijn in de afgelopen jaren genomen om de veiligheid voor 
fietsers te verhogen op de Korreweg, en met name op de in vraag 1 genoemde 
plekken? 
In bijlage 4 wordt ingegaan op de maatregelen die in de afgelopen jaren zijn getroffen 
voor verbetering van de verkeerssituatie op de verschillende plekken. 

5. De Korreweg behoort tot de drukste fietsroutes, of is zelfs de drukste fietsroute van 
Groningen. Welke maatregelen kan het college nemen om op korte termijn de 
veiligheid op de Korreweg te verbeteren? Is het college bereid die maatregelen te 
nemen? 
Bij de Gerrit Krolbrug worden dit voorjaar drie aanvuUende verkeersmaatregelen 
getroffen om de situatie te verbeteren. In het ongevallenbeeld en het aantal meldingen 
voor de overige verkeerssituaties op de Korreweg ziet het college geen aanleiding om 
op korte termijn extra maatregelen te treffen. 



Bladzijde 

Onderwerp Beantwoording vragen GroenLinks ex art.42 RvO 

6. De Korreweg lijkt de laatste jaren dusdanig druk te zijn geworden met fietsers dat 
de fietspaden onvoldoende capaciteit hebben voor de grote aantallen fietsers. Is het 
college bereid onderzoek te doen naar de mogelijkheden om de inrichting van de 
Korreweg dusdanig aan te pakken dat er meer ruimte komt voor fietsers en met 
veiligere en prettigere kruisingen met autoverkeer, met name op de vier bij vraag I 
genoemde plekken? Zo ja, kan het college binnen korte termijn daarover informeren? 
Zo nee, waarom niet? 
De laatste 10 jaar zien wij geen toename in het aantal fietsbewegingen op de 
Korreweg. Het aanpassen van de inrichting en/of verbreding van de fietspaden langs 
de Korreweg is een grote ingreep en kost veel geld. Hiertoe ontbreken op dit moment 
de middelen. Mogelijk dat op de lange termijn aansluiting kan worden gezocht bij 
planvorming rond de vervanging van de bruggen over het van Starkenborghkanaal, en 
bij de discussie over de mogelijke ontwikkelingen rond de Oosterharmikzone. 

Met vriendelijke groet, 
burgemeeglsj-cn wclitcmders van Groningen, 

e burgemeester, 
RL. (Ruud) VE êman 

de secretaris, 
drs. M.A. 



GROENLINKS 
Aan: het College van B&W van de gemeente Groningen 
Betreft: vragen ex art. 42 RvO inzake Fietsveiligheid op de Korreweg 

Groningen, 8 januari 2014 

Geacht college, 

De Korreweg behoort tot de drukste fietsroutes van Groningen. Overlevering zegt zelfs dat 
het de drukste fietsroute van Europa is. Fietsers uit Beijum, de Hunze en de Korrewegwijk 
gebruiken de Korreweg massaal om de binnenstad te bereiken. Op die plekken waar de 
fietsers het drukke autoverkeer moeten kruisen ontstaan met grote regelmaat onprettige, 
onveilige en zelfs gevaarlijke situaties. In de afgelopen jaren haalden met enige regelmaat 
berichten de media over ongelukken op de Korreweg. Berucht zijn de Gerrit Krolbrug, de 
rotonde (kruising met de J.C. Kapteijniaan / het Borneoplein) en de kruising met het 
Boterdiep / de Rodeweg en waar de Korreweg uitkomt op de Nieuwe Ebbingestraat. 

Het laatste ongeluk vond op maandagavond 6 januari plaats, toen een vrouw op de 
rotonde werd aangereden door een auto en daarbij zwaargewond raakte. Uit het Dagblad 
van het Noorden van woensdag 8 januari blijkt dat op die rotonde in de afgelopen jaren 
minstens 3 andere ernstige ongelukken zijn geweest. De aantallen lichte ongelukken die 
niet gemeld worden, bijna-ongelukken en andere onprettige situaties zijn uiteraard veel 
groter. Iedere fietser die regelmatig op de Korreweg rijdt kan leglo voorbeelden noemen 
van dergelijke gebeurtenissen. 

De afgelopen jaren lijkt het fietsverkeer op belangrijke fietsroutes te zijn toegenomen. 
GroenLinks is van mening dat er op dergelijke routes gezocht moet worden naar betere 
maatregelen om de fietsveiligheid en doorstroming van fietsers te verbeteren. Te denken 
valt aan bredere fietspaden of zelfs de hoofdrijbaan openen voor fietsers en de auto's naar 
naastliggende autostroken verplaatsen. Binnenkort komt GroenLinks ook met voorstellen 
om brommers en scooters niet meer toe te laten op de fietspaden en fietsstroken. Niet 
alleen het aantal ongelukken waar fietsers en voetgangers bij betrokken zijn, zijn een 
indicatie voor de veiligheid, maar ook bijna ongelukken en gevoelens van onveiligheid die 
fietsers ervaren op bepaalde routes zouden een rol moeten spelen bij de analyse van een 
verkeerssituatie en de aanpassing daarvan. 

Bovenstaande leidt tot de volgende vragen: 

1. Hoeveel ongelukken zijn er in de afgelopen vijf jaren bij de politie gemeld op de vier 
plekken, te weten de Gerrit Krolbrug, Rotonde Korreweg bij J.C. 
Kapteijnlaan/Borneoplein en waar de Korreweg het Boterdiep kruist en op de 
Nieuwe Ebbingestraat uitkomt? 

2. De politie maakt in het kader van processen-verbaal analyses van ongevallen. 
Worden de uitkomsten van dergelijke analyses gebruikt voor de verbetering van 
verkeerssituaties? Zijn er uit analyses van de ongelukken op de Korreweg punten 
naar voren gekomen op grond waarvan de verkeerssituatie op de Korreweg zou 
moeten worden? 



3. Hoeveel meldingen heeft het loket Beheer en Verkeer ontvangen over de 
verkeerssituatie voor fietsers op de Korreweg? Kan het college inzicht geven over 
de inhoud van die meldingen? 

4. Welke maatregelen zijn in de afgelopen jaren genomen om de veiligheid voor 
fietsers te verhogen op de Korreweg, en met name op de in vraag 1 genoemde 
plekken? 

5. De Korreweg behoort tot de drukste fietsroutes, of is zelfs de drukste fietsroute van 
Groningen. Welke maatregelen kan het college nemen om op korte termijn de 
veiligheid op de Korreweg te verbeteren? Is het college bereid die maatregelen te 
nemen? 

6. De Korreweg lijkt de laatste jaren dusdanig druk te zijn geworden met fietsers dat 
de fietspaden onvoldoende capaciteit hebben voor de grote aantallen fietsers. Is het 
college bereid onderzoek te doen naar de mogelijkheden om de inrichting van de 
Korreweg dusdanig aan te pakken dat er meer ruimte komt voor fietsers en met 
veiligere en prettigere kruisingen met autoverkeer, met name op de vier bij vraag 1 
genoemde plekken? Zo ja, kan het college binnen korte termijn daarover 
informeren? Zo nee, waarom niet? 

Namens de fractie van GroenLinks, 

Benni Leemhuis 



Bijlage 2: Beantwoording vragen GroenLinks ex. art. 42 RvO fietsveiligheid op de 
Korreweg: Ongevallen registratie 

Korreweg - Nieuwe Ebbingestraat: 

omschrijving totaal ongevallen slachtoffer ongevallen UMS ongevallen 
2008 4 2 2 
2009 2 1 1 
2010 1 1 0 
Totaal 7 4 3 
UMS: uitsluitend materiele schade 

In de tabel valt op dat er geen ongevallen zijn geregistreerd in de periode 2011- 2012. Vanaf 2010 
worden de UMS ongevallen (ongevallen met uitsluitende materiele schade) door de politie (bijna) niet 
meer geregistreerd, de letselongevallen over het algemeen wel. Wij hebben nog niet de beschikking 
over de gegevens van 2013, en hebben informatie over het aantal ongevallen in 2013 bij de politie 
opgevraagd voor alle locaties. Navraag bij de politie leert dat er 3 aanrijdingen zijn geregistreerd in 
2013 op deze kruising, hierbij waren enkel fietsers betrokken. 

Gerrit Krolbrug: 

omschrijving totaal ongevallen slachtoffer ongevallen UMS ongevallen 
2001 12 5 9 
2002 12 5 7 
2003 8 3 5 
2004 2 0 2 
2005 1 0 1 
2006 3 1 2 
2007 3 1 2 
2008 3 2 1 
Totaal 44 15 29" 

Voor de Gerrit Krolbrug hebben we voor de ongevallen registratie een langere periode genomen, in de 
periode van 2009 tot en met 2012 zijn er geen ongevallen geregistreerd. 
Uit de tabel blijkt dat vanaf 2004 het aantal letselongevallen terug loopt. In dat jaar zijn de eerste 
aanpassingen voor het verbeteren van de verkeersveiligheid aan de brag uitgevoerd. Navraag bij de 
politie leert dat er 2 aanrijdingen hebben plaatsgevonden in 2013, aan de zijde van het Heerdenpad 
nabij de Gerrit Krolbrug. 

Rotonde Korreweg - J.C. Kapteynlaan/Sumatralaan: 

omschrijving totaal ongevallen slachtoffer ongevallen UMS ongevallen 
2008 9 1 8 
2009 9 1 8 
2010 1 0 1 
2011 2 1 1 
2012 1 0 1 
Totaal 22 3 19 



Op de rotonde valt op dat er nog wel UMS ongevallen zijn geregistreerd. Navraag bij de politie leert 
dat er 4 ongevallen hebben plaatsgevonden in 2013 met licht letsel. In deze situaties was er sprake van 
betrokkenheid van auto en fiets, waarbij de automobilist wilde afslaan. De politie schat dat het 
overgrote deel van de (bijna) ongevallen te wijten is aan het gedrag van de fietsers op de rotonde. 
Fietsers verlenen vaak geen voorrang aan het autoverkeer dat zich al op de rotonde bevindt, en komen 
vaak met grote snelheid de rotonde op gefietst. De automobilist heeft daardoor weinig tijd en raimte 
om adequaat op de situatie te reageren. 

Korreweg - Boterdiep: 

omschrijving totaalongevallen slachtoffer ongevallen UMS ongevallen 
2008 9 4 5 
2009 7 2 5 
2010 0 0 0 
2011 1 1 0 
2012 0 0 0 
Totaal 17 7 10 

In 2011 zijn er op de kruising maatregelen genomen om de verkeersveiligheid te verbeteren. Navraag 
bij de politie leert dat er 2 aanrijdingen hebben plaatsgevonden in 2013, een waarbij de bromfietser 
geen voorrang verleent aan de bus, en een waarbij de fiets geen voorrang heeft verleend aan de auto. 



Bijlage 3: Beantwoording vragen GroenLinks ex. art. 42 RvO fietsveiligheid op de 
Korreweg: Meldingen loket Beheer en Verkeer 

Aantal van Melding Kolomlabels 
Rijiabels jO Gerrit Krolbrug m 

Korreweg-Bolerdiep 
Korreweg-J.C. Kapteynlaan Eindtotaal 

2008 2 2 

2009 2 1 3 

2010 1 5 4 10 

2011 6 3 9 
2012 17 4 21 

2013 2 1 5 8 
2014 3 3 

Eindtotaal 30 6 20 56 
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Bovenstaande grafiek geeft het aantal meldingen aan over drie verkeerssituaties. De kraising 
Korreweg - Nieuwe Ebbingestraat hebben we, in verband met weinig tot geen meldingen, buiten 
beschouwing gelaten. Het volgende valt op: 

Gerrit Krolbrug: in 2011 en 2012 worden er veel meldingen gedaan over conflictsituaties 
tussen auto en fiets, met name op de momenten dat de brug weer open gaat voor het verkeer. 
Dit heeft ertoe geleid dat in 2012 gestart is met een aantal ontwerpsessies. Met de 
bewonersorganisaties, de bedrijvenvereniging en de regiopolitie is gezamenlijk gezocht naar 
verbetermogelijkheden voor de verkeersveiligheid op dit punt. Na uitvoering van de 
maatregelen zien we het aantal meldingen ook drastisch teruglopen. Na evaluatie van de 
maatregelen in mei 2013 worden in het voorjaar van 2014 nog een paar aanpassingen gedaan 
om de situatie nog verder te verbeteren. 
Korreweg - Boterdiep: in 2010 is er over de verkeerssituatie op dit punt veel publiciteit 
geweest. Het aantal meldingen is daardoor toegenomen in 2010, maar niet veel. Na 
aanpassingen op het kraisingsvlak zijn er nauwelijks meer meldingen gedaan over onveilige 
situaties. 
Korreweg - J.C. Kapteynlaan: er komen over de rotonde 3-5 meldingen per jaar binnen. Het 
gaat hierbij vooral over de beperkte ruimte voor de fietsers op de rotonde, en over het gedrag 
van het fietsverkeer. Vooral over het niet verlenen van voorrang door fietsers op de rotonde 
komen veel meldingen binnen. Begin dit jaar zijn, naar aanleiding van het ongeval op de 
rotonde op 6 januari en de berichtgeving in de pers hierover, drie meldingen gedaan waarin 
aandacht is gevraagd voor het ongeval. 



Bijlage 4: Beantwoording vragen GroenLinks ex. art. 42 RvO fietsveiligheid op de 
Korreweg: Verbetermaatregelen verkeerssituatie Korreweg 

Verbetermaatregelen verkeerssituatie Korreweg - Boterdiep 

Naar aanleiding van aanhoudende klachten over de fietsveiligheid op de kruising Korreweg -
Boterdiep/Rodeweg is in overleg met de bewonersorganisaties (Plantsoenbuurt, Korrewegwijk en 
Hortusbuurt) en de Fietsersbond in 2011 gekeken naar verbetermaatregelen. Uit analyse van de 
letselongevallen bleek dat de ongelukken zich zonder uitzondering voordeden op de rustige momenten 
van de dag: in de avonden en de weekenden. Op drakke momenten werkt die drukte 
snelheidsremmend en voorkomt het ongelukken. 
Op basis van deze analyse zijn de volgende vijf maatregelen in 2011 en 2012 getroffen: 

• Plaatsen van 20 ijzeren bollen op de middenbermen ter hoogte van het kraispunt Boterdiep -
Korreweg, omdat op de middenbermen vaak werd geparkeerd. Door de geparkeerde auto's 
verdween het overzicht op de kruising, waardoor eerder ongevallen kunnen ontstaan; 

• Creeren van meer manoeuvreer ruimte voor bevoorradend verkeer voor de Jumbo op het 
Boterdiep; 

• Aanleg van een plateau met zebrapad op het Boterdiep voor de kruising met de Korreweg, om 
het autoverkeer af te remmen; 

• Vervangen van stopstrepen door haaientanden op de kruising, waardoor elke 
verkeersdeelnemer onmiddellijk begrijpt dat er voorrang moet worden verleend; 

• Aanpassen van de markering op de kruising. Op de busbaan is een pijl aangebracht met de 
rijrichting van de bus. Daamaast is markering 'kijk rechts / kijk links' aangebracht om het 
fietsverkeer er op te attenderen dat er een bus kan aankomen uit een onverwachte richting. 

Aanpassing kruising Korreweg - J.C. Kapteylaan/Sumatralaan naar rotonde 

Met bijna 15.000 fietsbewegingen per etmaal op een werkdag en 5.500 motorvoertuigen is de 
Korreweg een van de drukste fietsroutes in de stad. 
Op de rotonde Korreweg - J.C. Kapteynlaan/Sumatralaan zijn nog meer fietsbewegingen, zoals u in 
onderstaand overzicht kunt zien, bijna 25.000 per werkdag per etmaal. 
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Tot 2005 stonden op dit kruispunt verkeerslichten. Op deze kruising vonden, ondanks deze 
verkeerslichten, meerdere verkeersongevallen met (zwaar) letsel plaats. Om de doorstroming en de 
verkeersveiligheid op de kraising te verbeteren is besloten een rotonde aan te leggen. De rotonde is in 
2006 in gebruik genomen. De rotonde is voorzien van 'scherpe' bochten, die als snelheidsremmer 
fungeren. Bij een lagere snelheid is de kans op een (ernstig) verkeersongeval klein. 

Uit onderzoek bleek dat de meeste fietsers bij de rotonde, komende vanaf de Gerrit Krolbrag, linksaf 
slaan naar de J.C. Kapteynlaan (of in omgekeerde richting). Vanwege het hoge aantal fietsers op de 
Korreweg, drie keer zoveel als auto's, is er bewust geen fietssuggestiestrook op de rotonde aangelegd. 
Fietsers kunnen daardoor op de rotonde meer ruimte gebruiken. Het idee was dat verkeersdeelnemers 
dan beter rekening met elkaar houden, elkaar kunnen passeren en de verwerkingscapaciteit groter 
wordt. Later zijn toch fietssymbolen en een fietssuggestiestrook op de rotonde aangebracht omdat 
fietsers zich veiliger voelden bij een eigen baan op de rotonde. 

Verbetermaatregelen verkeerssituatie Gerrit Krolbrug 

In 2012 is de verkeerssituatie rond de Gerrit Krolbrug onderzocht. In 2011 en 2012 kwamen er veel 
meldingen over verkeersonveilige situaties binnen. Dit was de aanleiding om de situatie op de brug te 
verbeteren. Objectief gezien gebeuren er niet veel letselongevallen op de brug, het subjectieve gevoel 
van verkeersonveiligheid bleek groot. 
Samen met de bewonersorganisaties, de bedrijvenvereniging en de regiopolitie zijn oplossingen 
bedacht om de situatie rond de brug veiliger te maken. Vooral aan de Ulgersmaweg-zijde ontstaan, als 
de brug weer open gaat voor het verkeer, conflictsituaties omdat auto's tussen fietsers door 
manoeuvreren. Gezamenlijk is voorgesteld om het kraisingsvlak te verkleinen en de stopstreep op de 
Ulgersmaweg te verschuiven. 
In mei 2013 zijn de maatregelen geschouwd en geevalueerd door de betrokken partijen. Inmiddels zijn 
er afspraken gemaakt om drie kleine verkeersaanpassingen te realiseren in het voorjaar van 2014 om 
de verkeerssituatie verder te verbeteren. Het gaat dan om het aanpassen van de bocht in het fietspad, 
vergroten van stopkraisen en verlaging van de stoeprand om makkelijker de fietsbrag te kunnen 
bereiken. 


